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Barna: Pe subiectul SIIJ sunt revoltat; suntem în blocaj; UDMR nu vrea

desfiintarea

Vicepremierul Dan Barna, copresedinte al USR PLUS, a declarat marti ca în acest moment coalitia este într-un blocaj pe subiectul

desfiintarii Sectiei pentru investigarea infractiunilor din justitie (SIIJ), mentionând ca ministrul Justitiei a prezentat mai multe

variante, dar niciuna nu a fost acceptata pentru ca UDMR nu vrea, practic, desfiintarea acestei sectii, iar PNL are o pozitie neutra.

"Subiectul este, evident, pe agenda publica de mai mult timp, tine de un punct de vedere al partenerilor de coalitie de la UDMR, care nu

sustin varianta aprobata de Guvern, varianta simpla prin care SIIJ se desfiinteaza si atributiile, competentele se descompun pe Parchete, la

DNA, la Parchet General sau la DIICOT. Cei de la UDMR nu vor practic desfiintarea SIIJ. Pozitia lor este ca sa desfiintam SIIJ-ul actual si

sa-l mutam, tot ca sectie speciala pentru magistrati, la Parchetul General, adica schimba placuta de pe usa si sa schimbam un pic adresa

postala. (...) Noi nu vrem la DNA, noi spunem ca trebuie revenit la - exact cum spun si Comisia de la Venetia si Comisia Europeana -

descompunerea atributiile acestei sectii, inventia lui Liviu Dragnea, pe competente. Adica: daca e coruptie - la DNA, daca e crima

organizata - la DIICOT, daca sunt infractiuni comune - la Parchet, asa cum e toata lumea, astfel încât magistratii sa nu mai aiba o sectie

speciala, ca despre asta e vorba, nu despre unde ascundem o sectie speciala pentru magistrati", a afirmat Barna la TVR1.

El a spus ca, în acest context, ministrul Justitiei a propus înca o varianta, însa si aceasta a fost respinsa de UDMR.

"Deci, în acest context, astazi, discutia este deja de câteva saptamâni, stim cele doua pozitii oarecum ireconciliabile. Şi atunci, ministrul

Justitiei, discutând cu colegii din UDMR si din PNL, au gasit o varianta prin care am mai propus înca o alternativa prin care sa desfiintam

SIIJ, dar sa existe o garantie, ceruta de UDMR asupra magistratilor, astfel încât daca un magistrat este anchetat pentru o fapta de coruptie

sau de orice fel de fapt, daca considera ca procurorii din aria lui teritoriala ar putea sa nu fie obiectivi, sa poata sa ceara mutarea în toate

circumscriptie, adica sa fie anchetat de un alt parchet (...). Poti sa ceri mutarea la un alt parchet, o data pentru a elimina orice suspiciune,

asigurând o garantie pentru eventuale temeri ca, vezi Doamne, procurorul ar face un dosar pentru un magistrat. Am prezentat si aceasta

varianta, cei de la UDMR, în prima faza au zis ca ar putea sa fie de acord, ar putea sa fie o garantie, dupa care astazi ne-au spus ca nu sunt

de acord, pentru ca dânsii de fapt vor ca atributia aceasta sa nu fie la DNA. Dânsii vor ca DNA sa nu aiba atributii în aceasta zona, pentru ca

pozitia este de a pastra o sectie speciala pentru magistrati dintr-un rationament pe care mi-e greu sa-l înteleg", a adaugat vicepremierul.

Dan Barna a spus ca pozitiile sunt foarte clare si ca nu exista un interes din partea UDMR de a desfiinta SIIJ.

"Ministrul Justitiei a prezentat mai multe variante, niciuna nu este acceptata pentru ca, de fapt, în realitate, perceptia pe care o vedem cu totii

este ca practic orice varianta s-ar propune, ea va fi respinsa pentru ca nu exista un interes din partea acestui partener al coalitiei pentru ca

angajamentul din program de guvernare chiar sa devina realitate. (...) Calendarul era sa se întâmple pâna la sfârsitul acestei legislaturi, nu s-a

întâmplat. Suntem în acest blocaj, continuam discutiile, eu sper sa gasim totusi o solutie, dar lucrurile sunt foarte complicate în acest

moment. Nu am un raspuns, în acest moment suntem într-un blocaj pe acest subiect. Despre ce calendar sa vorbim? Putem asuma orice

calendar, nu se întâmpla. În realitate, nu exista o dorinta pentru desfiintarea SIIJ si de fapt suntem singurii care luptam pe acest front pentru

ca a fost un acord în coalitie ca asteptam avizul Comisiei de la Venetia si în functie de asta vom hotarî si vom desfiinta SIIJ. A venit avizul

Comisiei de la Venetia, care spune exact ce spune Guvernul, si pare ca de fapt angajamentul ca gasim o solutie si desfiintam SIIJ nu mai

conteaza. Cei de la PNL sunt neutri în aceasta dezbatere. Spun: 'noi acceptam orice formula'", a mai spus Barna.

Vicepremierul a mentionat ca este revoltat de aceasta situatie.

"La subiectul SIIJ sunt revoltat în momentul de fata, pentru ca desi colegul meu a prezentat o varianta care raspundea exact la temerile

invocate, vedem ca de fapt este un balet si ca interesul nu este de a desfiinta si de a face pasi înainte, acesta creeaza cumva sentimentul de

munca în zadar, dar vom continua si pentru faptul ca o bucata din România a decis ca USR PLUS sa fie în aceasta guvernare si sa luptam

pentru aceste reforme", a adaugat Barna.
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